
PROTOKÓŁ Nr IV/2014 

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 31 grudnia 2014r.  
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  9 0 0 .
Zakończenie  obrad godz.  10 1 5 .
Przewodniczył:  Pan Ryszard Bala – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  15 radnych w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 1).  
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :

1.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy
2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
4.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald

(lista  obecności w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 19 do nr 23.

Ad pkt  1.  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard  Bala dokonał otwarcia  
IV sesj i  Rady Gminy,  po czym stwierdził  quorum, przy którym może obradować
i podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy.  
Następnie  powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad pkt  2.Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  projekt  porządku obrad IV
sesj i  Rady Gminy:

1. Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
2. Przyjęcie  porządku obrad.
3. Przyjęcie  protokołu z poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
4. Sprawozdanie  Wójta  z działalności  między sesjami.

a)  informacja  o przetargach ogłoszonych przez gminę.
5. Podjęcie  uchwał przez Radę Gminy:

a) w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grun -
wald na lata  2014 -  2022 

b) w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2014 rok
c) sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania  dotychczasowych  taryf  

dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w wodę  oraz  zbiorowego  odprowadzania 
ścieków 

d)  w sprawie przystąpienia do nowelizacj i  Statutu Gminy Grunwald
6. Informacja o złożonych interpelacjach i  odpowiedziach  na nie.
7. Wolne wnioski  i  zapytania.
8.  Zamknięcie  sesj i .

Przewodniczący  Rady  Gminy  zgłosił  wniosek  o  wycofanie  z  porządku  obrad  w 
pkt  5  –  podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  nowelizacj i  Statutu  Gminy  
Grunwald.  W uzasadnieniu  podam,  że przejrzałem statuty 3 gmin,  które uchwaliły 
statuty  w  ostatnim  czasie  2013  –  2014.  W  związku  z  tym,  że  jest  kilka  różnic 
związanych  ze  zmianą  prawa na którym te  statutu  się  opierają,  s twierdzam,  że  nie 
jesteśmy  w stanie  tych  poprawek  dokonać  bez  dłuższego  zastanowienia  i  pomocy 
prawnej .  W  związku  z  tym  proponuję,  żeby  nad  statutem  popracować  w  spokoju, 
znaleźć  te  momenty,  które  dadzą  się  zmienić,  albo  przystąpić  do  uchwalania  zu -
pełnie  nowego  statutu,  żeby  struktura  statutu  i  jego  sens  były  od  początku  przez 
zespół opracowane.
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Druga  sprawa  -  otrzymaliście  Państwo  w  projekt  uchwały  w  sprawie  programu 
współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami  pro -
wadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  2015  rok.  W ogłoszeniu  projektu 
uchwały nie  było,  ale  zostało  dopełnione  zawiadomienie  o projekcie,  dlatego pro -
ponuję o przyjęcie  tego punktu do porządku obrad.
Wójt  –  wpłynęło  pismo  od  Przewodniczącego  Związku  Gmin  „Czyste  Środowi -
sko”  dotyczące  uzupełnienia  składu  o  przedstawicieli  Gminy  Grunwald  na  Walne 
Zgromadzenie  Związku Gmin „Czyste  Środowisko” w Ostródzie.  Działanie  związ -
ku opiera  się na ustawie samorządowej.  Wszystkie  terminy obowiązujące  nas czy -
li  uchwalenie  budżetu  i  wszystkie  inne  sprawy,  obowiązują  takie  same  terminy.  
Budżet  związku  powinien  być  opracowany  do  31  grudnia  a  ostatecznie  do  31 
stycznia.  Delegaci  nie  mogli  być  wcześniej  wybrani,  dopóki  rada  się  nie  ukonsty -
tuowała,  dlatego  też  prośba  Pana Przewodniczącego,  żeby jak  najszybciej  wybrać 
i  uzupełnić  członka  Zarządu  i  przedstawiciela  gminy,  z  urzędu  przedstawicielem 
związku jest  wójt ,  dlatego prosiłbym o wprowadzenie tego punktu porządku obrad 
sesj i .
Wójt  zgłosił  wniosek,  aby  porządek  obrad  uzupełnić  o  podjęcie  uchwały  w  spra -
wie  uchwalenia  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład  mieszkaniowe -
go  zasobu  Gminy  Grunwald.  Wniosek  stawiam  z  tego  względu,  że  są  subtelności  
dotyczące  przydziału  mieszkań  socjalnych,  żeby  ustalić  kryterium  dochodowe, 
które  decydowałoby  o  przydzieleniu  mieszkań  dla  poszczególnych  rodzin,  a 
przede  wszystkim jeżeli  chodzi  o  pracę  GOPS,  bo  generalnie  GOPS się  u  nas  tym  
zajmuje,  jeżeli  chodzi  o  lokale  socjalne.  Być  może,  to  jest  zbyt  skomplikowane,  
żeby  na  dzisiejszej  sesj i  tę  sprawę  stawiać.  Niech  może  radni  z  tymi  mater iałami  
się zapoznają.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeżeli  chodzi  o  ten  statut,  to  my przystępu -
jemy dopiero do nowelizacj i  s tatutu.
Przewodniczący Rady Gminy – ja zgłosiłem ten wniosek i  s twierdzam, że w takim 
terminie  nie  zdążymy  uchwalić  statutu,  dlatego  z  tą  uchwałą  się  wycofuję,  ale 
prace  nad  nowelizacją  statutu  czy  też  opracowaniem  nowego  będą  trwały.  Po 
skończonych  pracach  poddamy  go  konsultacjom  i  ewentualnie  przyjmiemy.  Nie 
rezygnujemy  z  nowelizacj i  s tatutu,  rezygnujemy  z  tej  uchwały  w  dniu  dzisiej -
szym.
Za  wnioskiem  o  skreślenie  z  porządku  obrad  punktu  -  podjęcie  uchwały  w  spra -
wie przystąpienia  do nowelizacj i  Statutu Gminy Grunwald głosowało 15 radnych.
Za  wnioskiem  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  -  podjęcie  uchwały  w  sprawie  
programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami  pozarządowymi  i  podmio -
tami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  2015  rok  głosowało  15 
radnych.
Za  wnioskiem  o  uzupełnienie  porządku  obrad  o  podjęcie  uchwały  w  sprawie  wy -
znaczenia  dodatkowego  przedstawiciela  gminy  w  Związku  Gmin  Regionu 
Ostródzko-Iławskiego „Czyste  Środowisko” głosowało 15 radnych.
Za wnioskiem o przyjęcie  do porządku sesj i  -  podjęcie  uchwały w sprawie uchwa -
lenia  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład  mieszkaniowego  zasobu 
Gminy Grunwald  –  głosowało  3  radnych  (radna Małgorzata  Kamińska,  Alina  Szy -
mańska,  radny  Sławomir  Matuszewski),  7  radnych  było  przeciw,  5  radnych 
wstrzymało  się.
Porządek obrad IV sesj i  Rady Gminy został  przyjęty w głosowaniu jawnym – 15
głosami  za,  przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  według następują -
cego wyszczególnienia:
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1. Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
2. Przyjęcie  porządku obrad.
3. Przyjęcie  protokółu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności  między sesjami:

a) informacja  o przetargach ogłaszanych przez gminę.
5. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

a) w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun -
wald na lata  2014 – 2022,

b) w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2014 rok,
c) w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf 

dla  zbiorowego zaopatrzenia  w wodę oraz zbiorowego odprowadza -
nia  ścieków,

d) w sprawie programu współpracy Gminy Grunwald z organizacjami 
pozarządowymi  i  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku pu -
blicznego na 2015 rok

e) w sprawie wyznaczenia  dodatkowego przedstawiciela  gminy w 
Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste  Środowisko”

6. Informacja o złożonych interpelacjach i  odpowiedziach  na nie.
7. Wolne wnioski  i  zapytania.
8. Zamknięcie  sesj i .

Ad pkt  4.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował  radnych,  że zapoznał  się 
z treścią  protokołu III  sesj i .  Protokół był  wyłożony do wglądu przy l iście  obecno -
ści.  Znajduje się w biurze rady i  zawsze można zapoznać się  z jego treścią.
Przewodniczący  Rady  Gminy  wnioskował  o  przyjęcie  protokołu  z  III  sesj i  Rady 
Gminy bez odczytywania.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 15 głosami za,  przeciwnych  nie było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  III  sesj i  
Rady Gminy.

Ad  pkt  4.  Wójt  –  nic  nowego  nie  dodam.  Prowadzimy  procedurę  przetargową  do -
tyczącą  wyłonienia  wykonawcy  na  wykonanie  kanalizacj i .  Czekamy  na  pozwole -
nie  na  budowę,  na  chodnik  w  Marcinkowie.  Prawdopodobnie  już  w  tym  miesiącu 
te pozwolenie będzie,  wtedy ogłosimy przetarg.
W tej  chwili  nie ma żadnych przetargów.

Ad pkt  5.  Przewodniczący  Rady Gminy  poinformował  radnych  o  potrzebie  podję -
cia  uchwał na dzisiejszej  sesj i  Rady Gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wielo -
letniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2014 – 2022.
Skarbnik  –  to  są  dwie  uchwały,  które  bardzo  ze  sobą  są  powiązane.  WPF jest  od -
zwierciedleniem uchwały budżetowej .  
Dochody i  wydatki  zwiększamy o 85733,77zł.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/19/2014  w sprawie  zmiany 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na 2014 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).
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Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu 
Gminy Grunwald na 2014 rok.
Skarbnik  –  zostały  zwiększone  dochody  o  30  tys .  zł  z  tytułu  podatku  rolnego.  Po 
przeanalizowaniu  dotychczasowych  dochodów  wynika,  że  być  może  wynikło  to  z 
lepszej  ściągalności,  wpłynęły  jakieś  zaległe  podatki.  Zwiększony  został  dochód 
o  pieniądze,  które  uzyskaliśmy  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony Środowiska. 
Otrzymaliśmy zwrot  wydatków na  usuwanie  eternitu  i  pozostałe  kwoty,  to  drobne 
wpływy z najmu,  dzierżawy składników majątkowych,  wpływy z opłaty skarbowej 
związane z dochodami od czynności  cywilnoprawnych.  To też jest  trudne do prze -
widzenia,  bo  w  ciągu  roku  się  zmienia.  Ogólna  kwota  zwiększenia  po  stronie  do -
chodów jak  i  wydatków jest  ta  sama i  wynosi  85.733,77 zł .  Po  dokonaniu  powyż -
szych  zmian  budżet  gminy  wynosi:  dochody  ogółem  –  24.303.097,26  zł ,  wydatki 
ogółem - 23.376.989,26 zł ,  nadwyżka w kwocie 926.108,-  zł  została  przeznaczona 
na spłatę  kredytów i pożyczek.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/20/2014  w  sprawie  zmian 
budżetu Gminy Grunwald na 2014 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  przedłużenia 
czasu  obowiązywania  dotychczasowych  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia  w 
wodę oraz zbiorowego odprowadzania  ścieków.
Wójt  –  po  analizie  wydatków  dotyczących  dostarczania  wody  i  odprowadzania 
ścieków  okazało  się,  że  ceny  które  płacimy  za  wodę  za  bardzo  nie  przystają  do 
rzeczywistych,  ale  w  związku  z  tym,  że  gospodarka  wodno-ściekowa  na  terenie  
gminy nie  jest  ostatecznie uporządkowana, mamy problemy z lokalizacją  poszcze -
gólnych  odcinków  sieci,  z  montowaniem  wodomierzy,  ze  zmianą  wodomierzy  i  
wprowadzeniem  deklaracj i  na  wodomierze,  dlatego  decyzja  moja  jest  taka  w  tym 
roku,  żeby nie  występować  jeszcze  z  podwyżkami  cen  wody i  ścieków. Sami  Pań -
stwo wiecie,  zwłaszcza  ta  część  rady,  która  funkcjonowała przed wyborami,  że za 
ścieki  zawsze  dopłacaliśmy  z  tego  tytułu,  że  część  gminy  jest  objęta  kanalizacją  
zbiorczą  a  część  nie,  dlatego  zdecydowaliśmy  się  na  to,  żeby  ci ,  którzy  wywożą  
naczepami  asenizacyjnymi  nie  ponosili  zbyt  dużych  kosztów.  Te  ceny  ścieków są 
mocno  nie  przystające  do  kosztów rzeczywistych.  Myślę,  że  ten  rok  wystarczy  do  
uporządkowania  tych  spraw,  zachęcenia  ludzi  do  zamontowania  wodomierzy.  
Cena  ścieków  nie  utrzyma  się  na  tym  poziomie.  Trzeba  będzie  tę  cenę  nieznacz -
nie  podnieść.  Do  chwili  uporządkowania  wnioskuję  o  zachowanie  cen  wody  i  
ścieków na poziomie  obecnym.
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  stawki  obowiązujące:  2,21  zł/m 3  wody, 
2,80  zł/m 3  ścieków,  1,25  zł  opłata  abonamentowa  za  3  miesiące,  2,21  zł/m 3  ście-
ków dowożonych do oczyszczali  ścieków.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących się nie  było  – podjęła  uchwałę Nr IV/21/2014 w sprawie przedłu -
żenia  czasu  obowiązywania  dotychczasowych  taryf  dla  zbiorowego  zaopatrzenia 
w wodę oraz zbiorowego odprowadzania ścieków.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  programu 
współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami  pro -
wadzącymi  działalność  pożytku publicznego na 2015 rok.
Wójt  – ta uchwała jest  podejmowana co roku. W budżecie  przyjęl iście  Państwo na 
organizacje  pozarządowe  40  tys.  zł .  Zachęcam,  żeby  tworzyły  się  stowarzyszenie  
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i  fundacje,  gdzie  również  można  byłoby  te  środki  w  jakiś  sposób  celowy  wyko -
rzystać,  a do tej  uchwały załączony jest  załącznik  szczegółowo określający w jaki  
sposób  można  z  tych  środków korzystać.  Jest  bardzo  wyczerpujący.  Jest  ten  sam, 
co w ubiegłym roku. Zmian żadnych nie  było.
Przewodniczący Rady Gminy – konkurs na wnioski  będzie dopiero ogłoszony?
Wójt  – tak,  otwarty konkurs ofert  na realizację  zadań.  Nie ma tak,  że ktoś od razu 
dostaje  pieniądze.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/22/2014  w sprawie  progra -
mu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami 
prowadzącymi  działalność  pożytku publicznego na 2015 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  projekt  uchwały w sprawie wyznaczenia 
dodatkowego  przedstawiciela  gminy  w  Związku  Gmin  Regionu  Ostródzko-
Iławskego „Czyste  Środowisko”.
Wójt  –  jest  to  zadanie  dosyć  absorbujące,  bo  walne  zgromadzenia  odbywają  się  
dosyć  często  i  trzeba  być.  Obecność  jest  obowiązkowa,  ponieważ  dochodziło  do 
takich  sytuacj i ,  że  zgłaszani  przez  poszczególne  rady  gmin,  a  tych  gmin  jest  19,  
osoby  nie  brały  udziału  i  pozostali  musieli  rozjeżdżać  się,  bo  nie  było  quorum.  
Osoba,  która  wyrazi  chęć  pracy w Związku  Gmin  „Czyste  Środowisko” musi  dys -
ponować czasem i  musi  być  przygotowana,  że takie  walne,  które rozpoczyna  się  o 
9.00  może  trwać  do  15.00  a  nieraz  i  dłużej ,  bo  te  materiały,  które  się  zbiera  są  
bardzo  obszerne,  generalnie  chodzi  tu  o  śmieci.  Chodzi  o  to,  żeby  osoba  ta  brała 
aktywnie  udział ,  bo  związek  ustala  ceny  wywozu  śmieci  i  miejsca  gniazd  do  se -
lektywnego  odbioru  śmieci.  Dobrze  byłoby,  żeby  była  to  osoba  dyspozycyjna,  
dysponująca  czasem ale i  znająca tematykę.
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  zgłosił  kandydaturę  radnej  Pani  Aliny  Szy -
mańskiej .
Radna – Pani  Alina Szymańska – wyraziła  zgodę na kandydowanie.
Radny  –  Pan  Zbigniew  Napłoszek  zgłosił  kandydaturę  radnego  -  Pana  Ryszarda 
Bali .
Przewodniczący Rady Gminy wyraził  zgodę na kandydowanie.
Zgłoszone  kandydatury  poddano  pod głosowanie;  za  radną  -  Panią  Aliną  Szymań -
ską  głosowało  12  radnych,  za  radnym  -  Panem  Ryszardem  Balą  głosowało  3  rad -
nych.
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  15  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/23/2014  w sprawie  wyzna -
czenia  dodatkowego  przedstawiciela  gminy  w Związku  Gmin  Regionu  Ostródzko-
Iławskiego „Czyste  Środowisko”.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).  

Ad pkt  6.  Przewodniczący Rady Gminy – nie złożono interpelacj i .

Ad  pkt  7.  Wójt  -  rok  się  kończy,  dzisiaj  ostatni  dzień  szczególnie  burzliwego  w 
ostatnim  kwartale.  Chcę  poruszyć  temat,  który  bardzo  mi  ciąży,  sprawę  mojego 
wynagrodzenia.  Warunki  wynagrodzenia  ustala  pracownik  i  pracodawca.  Praco -
dawcą  jest  rada  gminy,  ja  jestem  pracownikiem,  może  nietypowym,  bo  jestem  z 
wyboru.  Rada  gminy  ma  tylko  ustalić  wynagrodzenie.  Żeby  sołtys i  i  mieszkańcy  
gminy wiedziel i  jak to wygląda  na dzisiaj ,  ja Państwu przedstawię wynagrodzenia 
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Wynagrodzenie  które ustali l iście  mi  daje  netto  5.200,-  ,  jak to  wygląda.  w porów -
naniu;  dyrektor  gimnazjum  zarabia  5.300,-  zł ,  dyrektor  szkoły  jednej ,  nie  będę 
mówił  której  zarabia-  5.200,-  zł ,  drugiej  –  5.400,-  zł ,  a  nawet  5.600,-  zł .  Wyna -
grodzenie  otrzymałem  niższe  od  dyrektorów  szkół,  które  funkcjonują  na  terenie 
naszej  gminy,  które  są  zależne  od  tabel,  które  ustala  Minister  Edukacj i ,  ale  rów -
nież  od  dodatku  motywacyjnego,  który  również  ja  przydzielam.  Uważam,  że  w 
stosunku  do  wynagrodzeń,  które  w  tej  chwili ,  bo  gminy  bardzo  poważnie  do  tego 
podeszły,  wynagrodzenia  wójtów  z  takim  stażem,  a  jestem  jednym  z  dwóch  wój -
tów  Województwa  Warmińsko-Mazurskiego,  który  jest  z  takim  stażem  i  takimi 
wynikami,  dane  GUSu  już  są.  Proszę  wejść  i  zobaczyć.  Gmina  na  t le  Powiatu 
Ostródzkiego  wypada  bardzo  dobrze,  bo  mamy  najwyższe  wydatki  na  głowę 
mieszkańca.  Poza  tym  niżej  zarabia  tylko  Wójt  Gminy  Dąbrówno,  który  ma  800,- 
zł  mniej ,  wójt  który  dopiero  rozpoczął  pracę  i  pracuje  dopiero  miesiąc.  Jest  bar -
dzo  zdziwiony  z  tego  tytułu,  bo  w  pracy  poprzedniej  otrzymywał  więcej .  Myślę,  
że  1500  osób  na  mnie  głosowało,  wiedząc  jakie  są  moje  wynagrodzenia,  bo  było  
to  cały  czas  ujawniane,  bo  było  to  punktem  wyborczym.  Nieprawdą  jest ,  że  naj -
wyższe,  bo  3  wójtów  więcej  ode  mnie  zarabia.  Kolejne  rady  ustalały  moje  wyna -
grodzenie i  do takiego pułapu doszedłem.  Z tego pułapu spadłem na cztery łapy w 
czasie  pierwszej  sesj i ,  żeby  było  przyjemniej ,  w  czasie  ślubowania.  Chciałem  te  
swoje  żale  w  starym  roku  wyrzucić.  Proszę  przedstawić  rzeczową  dyskusję  czy 
warto  się  niektórymi  sprawami  zajmować,  czy  nie  warto  się  niektórymi  sprawami  
zajmować.  Uważam,  że  podejmowane  emocjonalnie  decyzje  są  mało  wiarygodne  i 
mało  uczciwe,  dlatego  też  nad takimi  rzeczami  dyskusja  może  być  przeprowadzo -
na.  Jeżeli  będzie  trzeba przedstawić  jakieś  argumenty,  to  przedstawię i  to  wszyst -
ko,  co chciałem Państwu powiedzieć w dyskusj i .
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  uważam,  że  obniżka,  która  była  wprowa -
dzona,  patrzyłem  innych  wójtów,  to  maksymalnie  20% a  u  nas  prawie  40%.  Uwa -
żam,  że nad tym trzeba się zastanowić i  przystąpić  do dyskusj i .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  mam  zapytanie  kierowane  do  wójta,  w  BIP   za -
mieszczona jest  informacja o wyborze  najkorzystniejszej  oferty w postępowaniu o 
udzielenie  zamówienia  publicznego  na  dostawę  opału  do  jednostek  organizacyj -
nych  Gminy  Grunwald  na  sezon  grzewczy  2014/2015.  W  związku  z  tym  chciał -
bym  uzyskać  odpowiedź  na  pytania,  po  pierwsze  –  jaką  i lość  opału  i  o  jakich  pa -
rametrach  zamierza  się  kupić  na  sezon  grzewczy  2014/2015,  po  drugie  –  do  i lu  i  
jakich  potencjalnych  dostawców  skierowano  zapytanie  o  cenę,  po  trzecie  -  jakie 
warunki zostały określone dla  dostawy opału?
Ponadto proszę o przedstawienie  kopii  zapytań  przesłanych  dostawcom.
Wójt  – szczegółowo dokumentację  przedstawię na Komisję.
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  dzisiaj  upływa  termin  składania  oświadczeń 
majątkowych.  Ci  którzy  nie  dopełnili  tego  obowiązku,  proszę  żeby  to  zrobić  ze  
względu  na  to,  że  są  przykre  konsekwencje  niezłożenia  oświadczenia  majątkowe -
go.
Ma marginesie  tego,  że  radni  składają  oświadczenia  majątkowe,  chciałbym  zadać 
pytanie  wójtowi.  Oprócz  tego,  że  radni  składają  oświadczenia  majątkowe,  obo -
wiązek ten również  ciąży również  na zastępcy wójta,  sekretarzu  gminy,  skarbniku  
gminy,  kierownikach  jednostek  organizacyjnych  gminy,  osobach  zarządzających  i  
członkach  organu  zarządzającego  gminą  oraz  na  osobach  wydających  decyzje  ad -
ministracyjne  w imieniu  wójta.  Prosiłbym o wyjaśnienie,  dlaczego  na  stronie  BIP  
nie ma z ostatnich lat  oświadczeń majątkowych tych osób? 
Pan Wójt  – nie wiem,  nie odpowiem dzisiaj ,  dlaczego nie zostały zamieszczone?
Przewodniczący Rady Gminy -  myślę,  że te osoby złożyły oświadczenia.
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Pan  Wójt  –  oczywiście,  jest  Pani  Warmińska,  która  pilnuje  skrupulatnie,  żeby  te  
oświadczenia były złożone.
Inspektor  d/s  obsługi rady – będą umieszczane od następnego roku.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  mam  nadzieję,  że  i  te  zaległe,  bo   6  lat  są  prze -
chowywane.
W  2009  roku  w  gminie  opracowany  był  Wieloletni  Plan  Inwestycyjny  na  lata  
2009 – 2013.  Rozpoczyna  się  rok 2015,  uważam,  że warto podjąć wysiłek,    opra -
cować  taki  plan  inwestycj i  na  kolejne  lata,  żebyśmy  wiedzieli  jak  gmina  będzie 
się rozwijała,  w jakim czasie  i  za jakie  pieniądze będą powstawały inwestycje  i  te  
sztandarowe i  te  mniejsze,  po  to,  żeby w sołectwach  mieszkańcy  czy  też  rady  so -
łeckie  w ich  imieniu  mogły  się  wypowiedzieć  na  temat  tego  planu.  To  co  jest  za -
mieszczone  na  stronie  internetowej  ze  sprawozdania  wójta  za  poprzedni  okres,  to  
mogłoby  być  początkiem  takiego  opracowania,  bo  tam  jest  katalog  inwestycj i  i  
przedsięwzięć,  ale  nie  ma  terminów  ich  realizacj i  ani  gdzie  będą  pozyskiwane 
pieniądze.  Taki  wniosek również składam.
Wójt  –  w  sprawie  tego  wniosku  chciałbym  zabrać  głos.  Wieloletni  Plan  Inwesty -
cyjny,  który  ukazywał  się  w kampanii  wyborczej  jako  dokument,  który  nie  został  
zrealizowany,  był  wymagany  przy  ubieganiu  się  o  środki,  s łużył  do  tego,  żeby 
gmina występując gdziekolwiek o środki,  miała  wykaz dokumentów. Był  wymaga -
nych  przy  ubieganiu  się  o  środki,  dlatego  jest  taki  a  nie  inny,  po  prostu  stworzy -
liśmy  Wieloletni  Plan  Inwestycyjny,  gdzie  pisaliśmy  wszystko,  co  kto  sobie  ży -
czył,  każde  sołectwo  i  cała  gmina.  Niech  będzie  więcej  pisane  a  mniej  zrealizo -
wane,  gdy pojawią  się  środki  w danym dziale,  działaniu,  to  będzie  nam potrzebny 
Wieloletni  Plan  Inwestycyjny  i  taki  plan  mieliśmy  i  ona  nam służył  przy  ubiega -
niu  się  o  środki,  na  kanalizację,  to  miel iśmy  na  kanalizację,  na  kulturę  to  mieli -
śmy  na  kulturę.  Ten  Wieloletni  Plan  Inwestycyjny  nie  bardzo  przylega  do  tego,  
co  jesteśmy  w  stanie  zrobić,  dlatego  jeżeli  chcecie  opracować  plan  inwestycyjny  
ściśle  do  możliwość,  co  jesteśmy  w  stanie  zrobić,  będzie  on  o  wiele  bardziej  
skromny i  będzie  obejmował  25% do 30% tego,  co w tym planie  było  zamieszczo -
ne.  Trzeba  byłoby  powtórzyć  większość  tych  inwestycj i ,  bo  część  została  zrobio -
na,  co  było  w  sprawozdaniu  o  stanie  gminy  powiedziane.  Nie  da  się  precyzyjnie  
określić  gdzie  i  w  jakim  momencie,  jakie  środki  będą.  Działania  które  powinny 
już  w  tej  chwili  być  otwarte,  dopiero  pierwsze  środki  mają  się  pojawić  w  latach  
2016 –  2017 z  puli  2015 –  2020.  Możemy pokusić  się  o  opracowanie  takiego  pla -
nu,  ale  precyzyjnie  nie  będziemy  w  stanie  opracować.  Budżet  który  opracowuje -
my  na  rok  już  jest  dziennikiem  pobożnych  życzeń,  bo  nie  do  końca  też  wszystko 
uda się  zrealizować,  bo zakładamy,  że takie  będą  dochody,  a  mogą być  mniejsze  i  
będziemy  musieli  wprowadzać  zmiany  w  budżecie.  Mogą  się  zwiększyć,  bo  moż -
na  ekstra  pieniądze  otrzymać.  Takich  ścisłych  dokumentów  ja  już  bym  nie  two -
rzył  jak  Wieloletni  Plan  Inwestycyjny  z  tego  tytułu,  że  służył  przeciwko  mnie,  
przeciwko  nam,  bo  to  był  załącznik  do  uchwały  rady  gminy,  ale  był  to  załącznik  
robiony  pod  konkretną  potrzebę  w  danym  momencie.  Należałoby  przystąpić  do 
opracowania  innych  dokumentów;  plan  rozwoju  lokalnego,  wygasła  nam strategia 
rozwoju gminy.  Strategia  jest  bardziej  zbliżona,  bo ona nie  podaje ścisłych  termi -
nów,  ale  podaje  ogólne  kierunki  rozwoju  gminy.  Strategia  jest  niezbędna.  Ona 
wygasła  nam dwa  lata  temu.  Należałoby  przystąpić  do  opracowania  nowej  strate -
gii .  Ona  nie  jest  droga,  myślę  że  po  ogłoszeniu  przetargu  za  piętnaście  tysięcy  
można  by opracować taką  strategię.  Byłaby ważnym dokumentem pracy rady gmi -
ny na co najmniej  te  4 lata.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  według  mnie  Wieloletni  Plan  Inwestycyjny  jest  
dokumentem  bardziej  pożądanym,  bo  on  określa  w  jaki  sposób  mają  powstawać 
inwestycje.  To  jest  jednocześnie  kula  u  nogi  zarządzających  gminą,  bo  trzeba 
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tego  pilnować  i  trzeba  próbować  realizować.  Ale  myślę,  że  jak  plan  zostanie 
opracowany  z  głową  i  realnie  ocenione  możliwości  i  potrzeby,  to  nawet  odstęp -
stwa  od  realizacj i  tego  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  nie  będą  poczytane 
jako porażka  czy niezreal izowane  obietnice,  a  będą  służyły  wyciąganiu  wniosków 
i  poprawianiu.  Nie  ma  takich  planów,  które  daje  się  w  100%  zrealizować.  3/4 
tego  tekstu,  który  jest  w  strategii ,  za  którą  trzeba  zapłacić  kilkanaście  tysięcy 
złotych,  to  jest  dostępne  na  innych  różnych  stronach  internetowych,  poradnikach 
krajoznawczych,  w analizach geograficznych,  i td.  Płacenie  za coś  co można gdzie  
indziej  znaleźć  jest  niepotrzebne.  Proszę  żebyśmy  na  następnym  posiedzeniu 
Komisj i  na ten temat  podyskutowali .  Najpierw zaplanować a potem realizować,  to  
jest  właściwa  droga  do  tego,  żeby  myśleć  o  rozwoju  tej  gminy.  Nie  można 
wrzucać  inwestycj i ,  bo  tak  akurat  nam  się  wydaje,  bo  akurat  mamy  na  to  
pieniądze i  mamy ochotę,  żeby to zrealizować.  To co jest  zamieszczone na stronie  
internetowej ,  to  może  być  początkiem  takiego  Wieloletniego  Planu 
Inwestycyjnego.  Do tego trzeba dopasować parę rzeczy i  potem to realizować.

Przewodniczący Rady Gminy z okazj i  zbliżającego się  Nowego Roku złożył  
życzenia  zdrowia,  pomyślności  w  realizacj i  swoich  planów  życiowych, 
zawodowych  i  społecznych,  no  i  satysfakcj i  z  tego,  co  robicie.  Jak  sami  
zauważyliście,  diety  mamy nie  za  duże,  wynagrodzenie  wójta  też  nie  za  duże,  ale  
pozostaje satysfakcja  z tego,  że robimy coś dla społeczeństwa.
Wójt  –  zarówno  diety  jak  i  wynagrodzenie  wójta  nie  są  statyczną  sumą,  budżet 
jest  do  poprawienia.  Zarówno  na  diety,  jak  i  moje  wynagrodzenie  pieniądze  są,  
dlatego wzywam do mądrej  dyskusj i .  Korzystając  z  okazj i  życzę  Państwu nadziei ,  
z  roku na  rok mam nadzieję,  że  będzie  lepiej .  Różnie  to  bywa,  jak nie  ma  nadziei  
nie  ma  przyszłości,  żeby  zrealizować  swoje  plany  potrzebne  jest  zdrowie.  Proszę 
przekazać wszystkim mieszkańcom jak naj lepsze życzenia  również zdrowia.

Ad pkt  8.  Wobec  zrealizowania  porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy  za-
mknął  IV sesję  Rady Gminy.
 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Ryszard Bala
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